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Pozvánka na hasičské závody a večerní koncert v Broumech 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Sdělení k údržbě hřbitova. 
 

     Počátkem měsíce července 2019 bylo započato s doplňováním užitkové  vody do nádrže na hřbitově,  
mobilní  1 m3 cisternou s  vlastním čerpadlem, kterou  zakoupil Obecní úřad v Broumech k nejširšímu 
využití pro potřeby obce.  Tímto opatřením byl vyřešen jednak problém s nedostatkem vody ve studni na 
hřbitově ( v současné době je ve studni pouze 50 cm vody) a  dále byla tak vyřešena i otázka doplňování 
vody do nádrže, která je umístěna v „kapli“. 
     Vzhledem k tomu, že je tak v podstatě zaručeno, že voda k zalévání bude  na hřbitově nyní  vždy 
k dispozici, což před zakoupením vlastní cisterny nebylo možno vždy včas zabezpečit, odpadá návštěvníkům 
hřbitova rozhodování o tom, zda při návštěvě hřbitova brát si vodu k zalití květin z domova či nikoliv . 
     Z toho důvodu žádám majitele hrobů, aby při nejbližší návštěvě  hřbitova odstranili všechny plastové 
nádoby, které za pomnínky dosud ponechávali, ať již prázdné, či naplněné donesenou vodou. Odstraněním 
těchto nádob bude podstatně usnadněna údržba zeleně . 
     Ta samá žádost se vztahuje i na ostatní ukládané věci za pomníky. Je třeba zde ukládat pouze ty věci , které 
bezprostředně slouží k údržbě hrobu či pomníku. Prázdné zavařovací láhve, vyhořelé nádobky od svíček, 
lucerničky, které soudě podle jejich zjevu nebudou již na hrob nikdy dány, suché květiny sundané z  hrobu a 
pod.,  patří zcela jistě do kontejneru. 
     Děkuji návštěvníkům hřbitova za vstřícné pochopení mé žádosti. 

Karel Vajs 
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OSLAVA 10 LET PIVOVARU 

MATUŠKA V BROUMECH 
 

 

Přijďte si s námi připít na desetileté výročí pivovaru Matuška v Broumech. 
Více jak deset druhů na čepu, nové pivo Broumy, stan s občerstvením 

a nějaká ta muzika hrát taky bude! 
 

 Hospůdka Na hřišti 3. 8. v sobotu od 12 hodin obec Broumy 
 

„DEJ BŮH STĚSTÍ!!!!“ 
 
 

 
 

Vzpomínka na významného rodáka. 
 

     Když pan Karel Volena  ve své publikaci „ Broumy 640 let, 1358 – 1998“  v kapitole nazvané – Osobnosti 
spjaté s obcí – vyjmenoval a stručně popsal několik výrazných osobností, jejichž život byl spojen s naší obcí,  
neměl pravděpodobně informace ještě o jedné takovéto osobě, broumském rodáku,  který v československé 
vědě - obor chemie, zanechal výraznou stopu. Osobně jsem se  i já o tomto člověku dozvěděl až na základě 
žádosti učitele Vysoké školy chemicko-technologické, který pátral po některých podrobnostech  jeho života. 
 
     Touto osobností je Doc. ing. Dr. Václav Sýkora. 
 
     Václav Sýkora se narodil 6.9.1913 jako třetí dítě rodičům Antonínu a Anežce Sýkorovým v Broumech č. 1. 
Otec Václava Sýkory vlastnil se svoji ženou velké zemědělské hospodářství. Když v roce 1941 zemřel,  
převzal toto hospodářství, a to až do roku 1951, kdy bylo v Broumech založeno JZD, jeho prvorozený syn. 
     O dětství a školních letech Václava Sýkory mně není nic známo. O jeho profesní kariéře  u příležitostí jeho 
60. narozenin vyšelv roce 1973 v Chemických listech tento článek. (stručný výpis) 
 
     Když si uvědomuji, že doc. Sýkora už překračuje práh své šedesátky, vybavuje se mi na prvním místě 
vzpomínka na jeho pracovní elán v roce 1945 se kterým v Ústavu analytické chemie I odstraňoval škody 
zanechané okupanty. Tehdy bylo ing. Sýkorovi necelých 32 let a jeho pracovní nadšení indukovalo síly všech 
účastníků studentských brigád jím vedených k vysokým pracovním výkonům. 
     Renovační činností doplnil svou předválečnou práci na asistentském místě. Asistentem byl jmenován v roce 
1938. Po uklidnění překotných úprav v poválečných letech byl doc. Sýkora pověřován vedením laboratoří 
z analytické chemie kvalitativní, poté kvantitativní. Z výsledků vyplynula jeho doktorská disertační práce 
„Beta(3)oxim isatinu a jeho použití v gravimetrii uranu.“ Na jejím základě byl roku 1949 promován doktorem 
technických věd. S touto hodností přibyly doc. Sýkorovi další pedagogické povinnosti, zejména přednášení 
analytické chemie kvalitativní a kvantitativní. Když byl v roce 1953 jmenován docentem analytické chemie, byl 
pověřen ještě přednáškami v této specialisaci a vedením diplomových prací pro závěrečné státní zkoušky. 
     Křivdil bych vysokým snahám doc. Sýkory, kdybych mluvil jen o jeho pedagogické a organisační práci. Až do 
jmenování docentem nacházíme jméno Dr. Sýkory převážně mezi spolupracovníky prof. Hovorky. Později se 
věnoval studiu ionexů v analytické chemii. Jeho práce z analytiky drahých kovů jsou využívány ve Státní 
zkušebně pro drahé kovy v Praze. 
 
     Celý článek je zaměřen pochopitelně dosti odborně, a proto nechci zde tyto odborné části dále 
reprodukovat.  
     Nesporným faktem ale zůstává to, že z naší obce vzešla osobnost, na kterou můžeme být jako rodáci, i 
když jsme jej osobně neznali, pyšni. 
     Václav Sýkora zemřel v roce 1987 ve věku 74 let. 
 

                                                                   Kronikář obce Broumy: Karel Vajs st. 
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Školní rok 2018 – 2019 na naší základní škole 
     Slavnostní shromáždění, konané tradičně předposlední den školní docházky, je vždy příležitostí k 
ohlédnutí za uplynulým školním rokem. I letos se slavnosti zúčastnili všichni žáci a pedagogický sbor, mnoho 
hostů z řad veřejnosti, rodičů i prarodičů dětí, ale i představitelé obcí, ze kterých žáci do naší školy dochází . 
Na úvod zazpíval pěvecký sbor, který pod vedením paní učitelek Ivy Šimurdové a Kateřiny Hořejšové oslaví 
letos 20. výročí své činnosti.   

     Následovalo slovo ředitele, jenž krátce 
zhodnotil uplynulý školní rok. Školní rok 2018 - 
2019  ukončilo 196 žáků základní školy a 28 žáků 
mateřské školy. 195 žáků prospělo, z toho 136 
s vyznamenáním (72 se samými jedničkami). 
Pedagogickou radou bylo uděleno 27 pochval za 
vzornou reprezentaci školy a jedna snížená 
známka z chování za vysoký počet neomluvených 
hodin.  
     O všechny děti se stará celkem 28 
zaměstnanců, 21 pedagogických a 7 správních. 
Škola má stabilní pedagogický sbor, ve kterém 
panují velmi dobré vztahy. V prosinci nás 
nečekaně opustila paní učitelka Miluše Staňková, 
která s broumskou školou spojila celý svůj 

profesní život. Velice nás to všechny zasáhlo a stále se s tím těžko vyrovnáváme. Na volné místo nastoupila  
od ledna paní učitelka Markéta Linková.  
     Velké úsilí neustále věnujeme vytváření dobré atmosféry mezi žáky, ale i mezi žáky a učiteli. K upevnění 
dobrých vztahů přispívají i vícedenní školní výlety a řada dalších aktivit probíhajících i mimo školní lavice 
jako jsou např.: kurzy plavání pro 1. stupeň, lyžařský kurz žáků 7. a 8. třídy, týdenní ekologický pobyt žáků 2. 
třídy, dětský den, různé motivační programy, filmová a divadelní představení atd. 
      Prostory školy jsou využívány k volnočasovým aktivitám pořádaným společně s různými partnerskými 
subjekty i v době mimo vyučování. Ve spolupráci se Střediskem volného času Domeček Hořovice jsme 
zorganizovali 13 oddělení zájmových kroužků (pěvecký sbor, dopravní kroužek, sportovní kroužky, 
keramika, šikovné ručičky, vaření), stále pokračuje dlouholetá spolupráce se Základní uměleckou školou 
Schola Musica Stella Maris. Prostory školy využívají i další organizace zaměřené na práci s dětmi: Hasiči 
Broumy, TJ Broumy, oddíl taekwonda.  
     Po krátkém hodnocení školního roku následovalo odměňování žáků. Třídní učitelky vybraly z každé třídy 
nejlepšího chlapce a nejlepší dívku, kteří obdrželi od vedení školy na památku knihu. Následovalo 
odměňování nejlepších reprezentantů školy, kteří dosáhli úspěchu v okresních kolech soutěží. Letos se nám 
zvláště ve sportovních soutěžích opravdu dařilo. Matěj Šimurda obsadil vynikající 2. místo v okresním kole 
přespolního běhu. V soutěži Odznak všestrannosti olympijských vítězů obsadila Justýna Müllerová 2. místo 
v soutěži jednotlivců a ve své kategorii reprezentovala okres Beroun na krajském finále ve Slaném. 
Obrovským úspěchem bylo 2. místo družstva starších žáků v okresním kole Poháru rozhlasu, které navíc 
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ozdobil Ondřej Fiala novým rekordem školy v běhu na 60 m  (7,4 s). Ve stejné soutěži obsadilo družstvo 
mladších dívek skvělé 3. místo. Vynikající výkony podali všichni členové družstva na atletické  Grand Prix 
okresu Beroun, kde naše škola obsadila také 2. místo. Opět se třásly rekordy školy. Karel Müller, Jan Celner, 
Matěj Sklenář a Ondřej  Fiala vyrovnali letitý rekord školy ve štafetě na 4 x 60 m (29,9 s). Pravidelně se 
úspěšně účastníme Dopravní soutěže mladých 
cyklistů a nejinak tomu bylo i letos. Družstvo 
starších žáků v okresním kole této soutěže 
zvítězilo. Dařilo se nám i v oblastním kole Mc 
Donald´s  Cupu, kde naši malí fotbalisté obsadili 
3. místo a zahráli si v okresním kole. Ve 
vědomostních soutěžích dosáhla největšího 
úspěchu Lucie Krauzová, která se dostala mezi 3 
nejlepší řešitele Přírodovědného klokana 
v okrese Beroun. Úspěchů dosáhly naše žákyně  
ve výtvarných soutěžích Požární ochrana očima 
dětí a Bezpečně do školy, kde získaly 5 
medailových umístění. 
     Očekávaným vyvrcholením slavnostního 
shromáždění bylo loučení s deváťáky. Do knihy cti se zapsalo 6 žáků 9. třídy, kteří prospěli s vyznamenáním. 
Následoval nástup ke slavnostnímu šerpování, které provedli společně třídní učitelka Lucie Kaufmanová 
a ředitel školy. Šerpování slovem doprovázela paní učitelka Milena Frýbertová, která všechny přítomné 
seznámila s dalšími životními plány našich vystupujících žáků. Všichni přejeme deváťákům do dalšího života 
hodně štěstí, aby se jim vše dařilo podle jejich představ a aby v životě měli co nejméně starostí. 
     Závěrem bych rád poděkoval všem zaměstnancům školy za odvedenou práci a popřál jim příjemně 
prožitou dovolenou, aby načerpali síly pro další náročnou a trpělivou práci s dětmi. Dětem přeji krásné 
prázdniny naplněné spoustou nových zážitků. Mým největším přáním však je, abychom se ve zdraví zase 
v září všichni sešli. 

                                                                                                    Mgr. Libor Kuška, ředitel školy 
 

 
Fotbal - dospělý: 

 

V minulé sezoně okresního přeboru jsme skončili na předposledním místě za mužstvem Komárova, který 
svou účast v soutěži přes zimu ukončil. Díky tomu, že z 1. B třídy bohužel spadlo družstvo Hořovicka“B“, 
jsme  spadly i my  o soutěž níž do III. třídy.  V mužstvu přes léto nastalo několik změn. Svoje účinkování u nás 
ukončili Vladimír Suček a Jan Kopic, kteří odešli do  Žebráka. Do mužstva naopak přišli – Zdeněk Dubský a 
Michal Rasocha z Branova, Tomáš Drab a Roman Kroužecký z Praskoles, Dominik Kroupa ze Svaté, Vojtěch 
Školud a Jan Veselka z Prahy. Mužstvo nově jako trenéři převzali Zdeněk Dubský a Radek Novotný. Přípravu 
mužstvo začalo v sobotu 20. července. 
Přátelská utkání: 

So 03.08. 17:00    Hostomice : Broumy 

So 10.08. 17:00  Broumy :    Březová 

Mistrovská utkání: 

Ne      18.08.  17:00  Zadní Třebaň : Broumy   

So  24.08. 17:00  Nižbor  : Broumy  

Ne 01. 09. 17:00  Broumy   : Hudlice  
So   07. 09.  17:00  Všeradice : Broumy  

Ne  15. 09.  16:30  Broumy : Osek 
                   Lukáš Kadeřábek 

 
Inzerce : Sháním  starý gramofon a gramofonové desky (dětské pohádky a country) Tomáš Rosenbaum 605423222 

 

Svoz plastů se koná v sobotu  3 .srpna  2019. Sběrný dvůr bude otevřen  v době od 9 do 11 hodin. 
Měsíčník Broumský zpravodaj vydává Obec Broumy, U Radnice 73, IČO 00233145. Povoleno pod ev.č. MK ČR E 10541. Vydáno 
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